
Část břeclavského katast-
ru bude spadat do  Chráně-
né krajinné oblasti Soutok. 
Její vyhlášení schválila vláda. 
Nová chráněná krajinná oblast 
vznikne od 1. července 2025. 

V  Břeclavi se bude týkat 
výhradně nezastavěných oblas-
tí, zejména pozemků v  oboře 
Soutok a v Kančí oboře. Hrani-
ce chráněné oblasti a  zonace 
byla se zástupci města Břeclav 

konzultována již během příprav 
vyhlášení CHKO. 

Jak na  tiskové konferenci 
po  jednání vlády uvedl ministr 
životního prostředí Petr Hladík, 
soutok Moravy a  Dyje, často 
nazývaný Moravskou Amazonií, 
je unikátní krajinou, kde zásadní 
roli hraje voda. „Soutok Moravy 
a  Dyje také poskytuje jedineč-
né prostředí pro stovky rostlin, 
živočichů a organismů. Žije zde 

130 zvláště chráněných druhů 
živočichů a  roste více než 50 
druhů zvláště chráněných rost-
lin. Jde o  mezinárodně cenné 
území a zasahují sem mokřady, 
které jsou chráněné Ramsar-
skou úmluvou,“ zdůraznil ministr 
význam oblasti. 

CHKO přispěje k  ochraně uni-
kátního území, jeho fauny i fló-
ry, obnově vodního režimu, ale 
usnadní například také preven-

ci komářích kalamit, které jsou 
v místě časté. 

Rozkládat se bude na katastrech 
dvaceti obcí. V Břeclavi by mohl 
v budoucnu vzniknout Dům pří-
rody CHKO Soutok, tedy infor-
mační a  návštěvnické centrum 
oblasti. 

(sol, foto V. Šálek)

Vláda schválila vznik 
CHKO Soutok
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Už v březnu začne stavba další 
části cyklostezky Včelínek, kte-
rá propojuje Poštornou s  cen-
trem města. Cyklisté díky ní 
pohodlně překonají odlehčovací 
rameno Dyje a trasu až k Cyklo-
sféře. Město do ní investuje 12,8 
milionů korun bez DPH. Firma, 
jejíž výběr včera schválili břec-
lavští radní, má na  dokončení 
zakázky pět měsíců.

„Vznikne ucelený úsek, který 
bezpečně a  pohodlně propojí 
centrum města s Poštornou. Se 
stavbou jsme trochu spěchali, 
protože může sloužit jako alter-
nativní trasa při rekonstrukci sil-

ničního mostu, ale i přesto jsem 
rád, že se nám podařilo získat 
dotaci na lávku a věřím, že finan-
cování ještě doplníme alespoň 
o jeden dotační příspěvek,“ uve-
dl místostarosta zodpovědný 
za oblast investic Jakub Matuš-
ka.

V  rámci stavby vzniknou hned 
tři nové části cyklostezky. První 
z  nich je novostavba téměř 23 
metrů dlouhé lávky přes odleh-
čovací rameno Dyje. Druhou pak 
250 metrů dlouhá společná stez-
ka pro pěší a cyklisty v prostoru 
mezi třídou 1. Máje a  rybníkem 
Včelínek. Zatím poslední částí je 

Stavba cyklostezky začne v březnu
369 metrů trasy mezi účelovou 
komunikací u  rybníka Včelínek 
a  areálem Cyklosféry pod zám-
kem. Součástí je i  propustek 
v  korytě původního Pivovarské-
ho járku. Město na stavbu získalo 
více než pětimilionovou dotaci 

Do budoucna je v plánu ještě jed-
na etapa, která povede od pod-
zámčí kolem mlýnského rybníka 
a  pomůže cyklistům překročit 

třídu 1. Máje. Do  konce příštího 
roku chce město pro poslední 
část cyklostezky získat stavební 
povolení. 

Jak přesně jednotlivé etapy 
vypadají a jak stavba postupuje, 
můžete sledovat na webu vceli-
nek.breclav.eu. 

(sol)

Dvacet let letos uplyne od doby, 
kdy byl na  jezu u  Staré Břec-
lavi vybudován přechod pro 
ryby. Cílem stavby za 30 milio-
nů korun tehdy bylo, aby moh-
ly ryby bezpečně překonat 
splav a  dostat se do  kvalitních 
a klidných vod Lednicko-valtic-
kého areálu. 70  metrů dlouhé 
a 10 metrů široké koryto s pře-
kážkami z  obrovských balvanů 
se ještě téhož roku stalo Stav-
bou roku. Nicméně o  dva roky 

později byl přechod na základě 
ichtyologického průzkumu pře-
stavěn. Změněná koncepce sní-
žila průtok, který znesnadňoval 
jeho prostupnost proti prudké-
mu proudu. „Rybí komunikaci“ 
využívají mníci, jeseteři, candáti 
a  ostruchy. Dyje patří k  oblas-
tem s  největší druhovou pest-
rostí ryb v Česku. 

(sol, foto dav)

Dvacet let rybochodu
Staré promítací plátno v  kině 
Koruna pracovníci odborné 
firmy v  lednu strhli a na malou 
chvíli tak odhalili černě nat-
řenou cihlovou zeď. Už o  pár 
desítek minut později ji však 
překrylo zcela nové projekční 
plátno. I  to je součástí moder-
nizace audiovizuální techniky 
v kině, do které město investuje 
3,9 milionu korun. Filmy s lepším 
obrazem i zvukem, které moder-
nizace přinese, shlédnou diváci 
už během ledna. 

„Poslední digitalizace kina se 
dělala před třinácti lety. Dosa-
vadní technika již byla na hranici 
životnosti,“ vysvětlil místosta-

rosta pro kulturu Petr Vlasák 
potřebnost investice.

V promítací kabině už stojí novo-
tou vonící projektor. Návštěvníky 
kina díky němu čeká při sledo-
vání filmů daleko intenzivnější 
zážitek, nabídne totiž například 
dvakrát vyšší obrazové rozlišení. 
Nový laserový projektor zajistí 
mnohem kvalitnější obraz s  vět-
šími detaily a perfektním vykres-
lením. „Pokročilejší verzí nahra-
zujeme také zvuk – kino dostává 
systém 7.1kanálového prostoro-
vého zvuku,“ prozradil provozo-
vatel kina Luděk Kabelka.  

(sol, foto dav)

Kino láká lepší obraz i zvuk 
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

únorový úvodník se nebude 
týkat investic, dopravy nebo 
jiných projektů. Svůj únorový 
příspěvek věnuji Vám všem, 
kteří každý rok přispíváte, abys-
te pomohli těm, co to nejvíce 

potřebují. A  také Vám, kteří 
dobrovolně pomáháte, kde je to 
třeba. Každým rokem prochází 
Břeclaví skauti a  studenti se 
žlutými kvítky, jejichž zakoupe-
ním pomůžete nemocným rako-
vinou. Na  podporu válečných 
veteránů si můžete zakoupit 
červené vlčí máky. 

Každoročně se díky vám vybe-
rou vysoké částky při Tříkrálové 
sbírce. Nejinak tomu bylo letos, 
kdy Břeclavané přispěli téměř 
čtvrt milionu korun. Výtěžek ze 
sbírky bude použit na  charita-
tivní projekty a  podporu dob-
rovolníků. 

Přes čtyřicet tisíc korun se 
vybralo na tradičním vánočním 
Starostově svařáku. Prostřed-
ky, které jste darovali, putují 
zdravotně postiženému chlapci 
z Břeclavi. 

Každým rokem chodí ve  vlast-
ním volnu dálkové pochody 

Břeclavák Lukáš Hrdlička, kte-
rému se daří vybírat na dobrou 
věc neuvěřitelné sumy. A to díky 
Vám všem, kterým není lhostej-
ný osud těch, kteří se potýkají 
s výrazným zdravotním hendike-
pem. Každoročně jeho výpravy 
podporuje také Město Břeclav 
a  nejinak tomu bude letos, kdy 
se z  hornatého severu Moravy 
bude Břeclavan přesouvat přes 
kopce a  hory podél hranic až 
do  Břeclavi. Jeho cílem přitom 
bude vybrat co možná nejvíce 
finančních prostředků pro zdra-
votně indisponovanou dívku 
z Břeclavska.   

Kromě finanční pomoci se 
mnozí Břeclavané každoročně 
dobrovolně účastní také úklidů 
bezprostředního okolí Břeclavi, 
ale třeba i břehů řeky Dyje. Ne 
všichni lidé se totiž v  přírodě 
umí chovat. Každoročně tak 
při dobrovolných úklidových 
akcí vyčistí lidé lesy u  Břecla-
vi, ze kterých vynesou mnoho 

desítek velkých pytlů odpa-
du. A za  to jim patří velký dík! 
Osobně se těchto akcí účast-
ním také a těší mě, že stále exi-
stují lidé, kteří se aktivně podílí 
na tom, aby okolí města, ve kte-
rém žijí, nebylo zaneřáděno 
odpadky. Na  akcích potkávám 
seniory, ale i  rodiny s  malými 
dětmi. 

Díky patří také dobrovolníkům, 
kteří pod hlavičkou Nadačního 
fondu Apollo celý rok zvelebo-
vali okolí Apollonova chrámu 
a  díky který oblíbené místo 
mnoha Břeclavanů neuvěřitelně 
prohlédlo. 

Lidí, kteří přispívají na  dobrou 
věc a kteří jsou ochotni přiložit 
ruku k dílu bez nároku na coko-
liv, je v Břeclavi spousta a já Vám 
za to tímto děkuji.  

Svatopluk Pěček,  
starosta Břeclavi 

Děkuji, že pomáháte

Před rokem zahájil Nadační 
fond Apollo Břeclav, Lednice 
svoji činnost. Za tu dobu stih-
li dobrovolníci mnohé. Cílem 
bylo vyčistit louku a  okolí 
Apollonova chrámu od  náletů 
stromů, keřů a staré trávy, aby 
louka vypadala, jako tomu bylo 
před desítkami let, kdy tady 
mnozí z dříve narozených trá-
vili volný čas. 

Hlavní části louky se podaři-
lo vrátit původní podobu, a  to 
hlavně díky dobrovolníkům. Cel-
kem v  loňském roce proběhlo 
neuvěřitelných osmnáct dobro-
volnických akcí, které postupně 
vracely prostorám kolem Apo-
llonova chrámu vzhled z dřívěj-
ších let. 

Na  brigádách se vystřídalo 54 
dobrovolníků. Mnozí přišli opa-
kovaně, za  což jim patří velký 
dík.

Tyto dobrovolnické akce mohl 
fond pořádat díky Městu Břec-
lavi a  spolku Ardea Břeclav 
– základní článek Hnutí Bron-

tosaurus, kteří pomáhali mate-
riálně.

„Díky dárcům mohl Nadační 
fond zakoupit bubnovou sekač-
ku, motorovou kosu, nůžky, hrá-
bě i občerstvení pro brigádníky. 
Nejštědřejšími dárci byli: Nada-
ce VIA, Město Břeclav, Firma 
Opluštil s.r.o. a  starosta Břec-
lavi Svatopluk Pěček. Děkujeme 
také ostatním dárcům, kteří 
nám zaslali finanční dary,“ uvedl 
Ludvík Ševčík z Nadačního fon-
du Apollo Břeclav, Lednice. 

V roce 2025 plánuje fond pokra-
čovat v  odstraňování náletů 
na  okrajích louky, odstranění 
opakovaně vyrůstající kolonie 
akátových keříků, houští ostru-
žin a zbytků pařezů. Je potřeba 
prořezat suché větve, dosadit 
stromy, případně umístit lavič-
ky. Opravy se nejspíš dočka-
jí i  schody do  rybníka včetně 
opěrné zídky. 

„Kromě toho připravujeme pro-
jekt vyhlídkové lávky. Mnozí lidé 
rádi zaparkují auto na parkoviš-

ti a  jdou se projít okolo Apolla. 
Problém nastává, když lidé při-
jdou ke stavidlu, odkud musí jít 
na  parkoviště po  silnici. Chtěli 
bychom, aby se lidé dostali bez-
pečně na  parkoviště. Po  před-
běžné dohodě s  AOPK proto 
připravujeme studii na vytvoře-
ní vyhlídkové lávky, po které by 
se návštěvníci bezpečně dostali 

zpět na parkoviště,“ doplnil Šev-
čík. 

Pokud chcete projekt lávky 
nebo činnost fondu finančně 
podpořit, můžete zaslat finanční 
dar na  transparentní účet 131-
2181210267. 

(dav)

Apollo loni prohlédlo díky dobrovolníkům
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Nový ceník cyklověže
Od 1. února se mění ceník služeb v cyklověži u nádraží. Nově lidé 
za den úschovy uhradí 10 korun. Městská policie jako provozova-
tel cyklověže při stanovení nového ceníku zohlednila významné 
náklady na provoz i  investice vynaložené do nedávné generální 
opravy a modernizace. 

Samoobslužná úschovna jízdních kol slouží u u přestupního ter-
minálu IDS od roku 2018. Náklady na výstavbu tehdy činily 14,7 
milionů korun, z toho 10,7 milionů pokryla dotace.

Příjmy z cyklověže ročně představují zhruba 120 tisíc korun. Běžné 
roční provozní náklady jsou přitom násobně vyšší - činí přibližně 
600 tisíc korun. V loňském roce muselo město z důvodu havárie 
přistoupit k nákladné opravě a modernizaci v hodnotě 800 tisíc 
korun, při níž se věž dočkala výměny zakladače kol a dalších prvků 
systému a také instalace bezhotovostního terminálu. 

K navýšení ceny za službu již přistoupila i další města, která Bike-
tower provozují. Desetikorunu místo dosavadních pěti korun lidé 
zaplatí například v  Pardubicích, Poděbradech nebo Hranicích 
na Moravě.

Jak co nejvíce zlepšit kvalitu 
vody na  Novomlýnských nádr-
žích a  v  řece Dyji? Odpověď 
na tuto otázku hledají odborní-
ci od ekologické havárie v roce 
2022, kdy v Dyji pod nádržemi 
uhynuly desítky tun ryb. Událost 
významně zasáhla i Břeclav.

Příčina úhynu ryb je jasná a neod-
diskutovatelná: nedostatek kys-
líku ve  vodním sloupci. Ale proč 
k tomu došlo a jak eliminovat rizi-
ko do  budoucna? Na  to hledala 
odpověď pracovní skupina, jejíž 
součástí byli ochránci přírody, 
rybáři, vodohospodáři a samozřej-
mě město i kraj. Téměř dva roky 
sbírala potřebná data a podklady 
a  vyhodnocovala je. Z  výsledků 
studie, na níž se finančně podílela 
i  Břeclav, teď vyplynuly i  návrhy 
konkrétních opatření. 

Co se měřilo
„Studie poměrů na Nových Mlý-
nech i  v  Dyji zahrnovala řadu 
měření, jejichž cílem bylo podchy-
tit změny v  chemickém složení 
vody a změny v kyslíkovém reži-
mu,“ vysvětlil místostarosta Břec-
lavi Milan Klim. 

Na  třech profilech v  řece Dyji 
probíhaly kontinuální odběry 
za  pomoci automatických vzor-
kovačů vody. Každé dva týdny 

odborníci na pěti vybraných mís-
tech sledovali produkci a  spo-
třebu kyslíku fytoplanktonem – 
tedy řasami a  sinicemi. Zároveň 
monitorovali množství řas a sinic. 
V  soustavě vodního díla Nové 
Mlýny měli osm měřících míst, kde 
odebírali sedimenty a  sledovali 
jejich složení i spotřebu kyslíku. 

Ze závěrů studie vyplývá, že každá 
z nádrží Nových Mlýnů se chová 
odlišně. Zatímco horní nádrž má 
značné oxidační možnosti a při-
spívá k omezení živinové zátěže, 
střední a  dolní nádrž spotřebo-
vávají dusičnany a sírany na roz-
kladné procesy organické hmo-
ty a  uvolňují amoniak. Enormně 
rychle se z  těchto dvou nádrží 
uvolňuje fosfor. To vše přináší 
problémy s kyslíkovým režimem.

Doporučení pro 
nádrže i řeku
„Ze studie vyplynulo několik dopo-
ručení. Ve  zkratce je nezbytné 
podporovat všechna opatřená, 
která povedou k omezení dostup-
nosti živin. Cílem je zabránit 
nahromadění velkého množství 
řas, sinic, vodního květu a podob-
ně, které významně přispívají 
k horší kvalitě vody a problémům 
s kyslíkem,“ doplnil místostarosta 
zodpovědný za životní prostředí. 

Počítat se s  tím má například 
při výstavbě dálnice D52 z Brna 
do Vídně – při přemostění novo-
mlýnských nádrží je potřeba 
v  nátokové části Horní nádrže 
realizovat opatření, která pod-
poří odstraňování dusíku z vody 
a  zadržení fosforu v  sedimen-
tech. Na  opatření vedoucí 
ke  snížení uvolňování živin ze 
sedimentů je nutné myslet i při 
péči o Přírodní rezervaci Věsto-
nická nádrž.

Pokud se bude dobře pečovat 
o  nádrže, pozitivně to ovlivní 
i  řeku Dyji pod nimi. „Přesto se 

budeme snažit prosadit také 
opatření, která zabrání úniku 
sinic z  Vodního díla Nové Mlý-
ny do  řeky Dyje. „V  úvahách je 
například norná stěna před 
odtokem z  Dolní nádrže. Ta se 
jeví jako pro Břeclav nejúčinnější 
opatření,“ domnívá se Milan Klim. 

Mezi navrženými opatřeními je 
rovněž renaturace, tedy obnova 
přirozeného stavu koryta Dyje, 
a to například rozvolněním v rámci 
mezihrázového prostoru a zvýše-
ním jeho členitosti. 

(sol)

Jak zlepšit kvalitu řeky Dyje 

Na  půdě Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR si místostaros-
ta Petr Vlasák a  koordinátorka 
Zdravého města Břeclav Zdeň-
ka Černá oficiálně převzali titul 
Šampiona zdravých měst. Břec-
lav je nyní vedle Litoměřic, Brna, 
Chrudimi nebo Jihlavy třináctým 
městem ze 141 členů Národní sítě 
Zdravých měst ČR, která se může 
tímto prestižním oceněním pyšnit. 

„Hlavním přínosem sítě Zdravých 
měst je vzájemná spolupráce 
a sdílení úspěšných řešení po celé 
republice – v  energetických 
úsporách, ekologických řešeních, 
strategickém plánování nebo 
zapojování občanské společnos-
ti do života měst už od dětství,“ 
vyzdvihl místostarosta. Jak dopl-
nil, v  Břeclavi má Zdravé město 
různorodé aktivity, podporuje 
i  řadu spolků a akcí. „Díky Zdra-
vému městu máme například 
školní a  veřejná fóra, strategic-
ké dokumenty, dny zdraví nebo 
participativní rozpočet. Z  těchto 

návrhů od občanů vzešlo psí hřiš-
tě ve Staré Břeclavi nebo rozšíře-
ní zámecké zahrady,“ doplnil Petr 
Vlasák.

Ocenění za  dlouhodobou aktivi-
tu v  tomto národním programu 
Světové zdravotnické organizace 
náleží těm, kteří ze svých měst 
a obcí dělají lepší místa k životu. 
Skupina „Šampionů“ je nejvyšší 
příčkou takzvané Ligy Zdravých 
měst, která oceňuje práci zapoje-
ných obcí, měst a krajů už od roku 
1998. 

Slavnostní ocenění včera novým 
i  pokračujícím šampionům pře-
dávala první místopředsedkyně 
Poslanecké sněmovny Parlamen-
tu ČR Věra Kovářová, poslanky-
ně Jana Krutáková, vrchní ředitel 
sekce veřejné správy Ministerstva 
vnitra Jiří Koubek a  předseda 
Národní sítě Zdravých měst Her-
bert Pavera. 

(sol)

Břeclav má cenu  
pro šampiona
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Místní poplatky města Břeclavi v roce 2025
Odbor ekonomický, jako správce místních poplatků eviduje k  31. 
prosinci 2024 celkový nedoplatek za komunální odpad ve výši 9,5 
mil. Kč při počtu 1919 dlužníků.

Nedoplatky lze řešit sjednáním splátkového kalendáře, složením 
hotovosti na pokladně nebo převodem na bankovní účet města. 

K  vymáhání nedoplatků za  komunální odpad a  za  psy budeme 
přistupovat s větším důrazem, využijeme ve zvýšené míře místní 
šetření, prověrky na katastr nemovitostí, šetření Městské policie, 
k tomu budeme i nadále provádět exekuce, a to přikázáním pohle-
dávky ze mzdy nebo účtu, předáním externímu exekutorovi nebo 
přihlášením do insolvenčního řízení. 

Upozornění: splatnost místního poplatku za komunální odpad a ze 
psů je do 31. května 2025.

Poplatek za komunální odpady 
Poplatník: Fyzická osoba nebo vlastník nemovitosti
Poplatek: 900,- Kč
Občané nad 65 let věku, a to od počátku kalendářního roku, ve kte-
rém poplatník dovrší uvedený věk a děti do 6 let věku  

 700,- Kč 
Splatnost: Nejpozději do 31. května 2025
Způsob placení:
Bezhotovostně na  účet města č. 526651/0100, přes SIPO nebo 
přímo v pokladně města
Variabilní symbol: u fyzické osoby rodné číslo poplatníka, u vlast-
níka nemovitosti přidělen při přihlášení nemovitosti k poplatku.
Poplatek ze psů 
Poplatník: Držitel psa (fyzická nebo právnická osoba)
 Za 1 psa Za 2. a každého dalšího psa
Rodinný dům 500,- Kč   700,- Kč
Ostatní domy 1 000,- Kč  1 500,- Kč
Občané nad 65 let věku, a to od počátku kalendářního roku, ve kte-
rém poplatník dovrší uvedený věk 
 200,- Kč 300,- Kč
Splatnost: Nejpozději do 31. května 2025
Způsob placení:
Bezhotovostně na účet města č. 526651/0100, přes SIPO nebo pří-
mo v pokladně města Variabilní symbol: přidělen při přihlášení psa.

Město nabízí k prodeji pozemek na Hájové

Pozemek v ulici Hájová v Poštorné, na kterém se v minulosti plánova-
la výstavba domu s pečovatelskou službou, nabídne město k prodeji. 
Na svém posledním zasedání o tom rozhodli břeclavští zastupitelé.

Od stavby Domu s pečovatelskou službou v Poštorné město ustoupilo 
zhruba před pěti lety. Prioritu má financování jiných sociálních projektů 
- konkrétně rekonstrukce Domova Seniorů a výstavba 28 bytů v rámci 
projektu sociálního bydlení U Splavu. 

Pro pozemek na Hájové hledalo město kupce už loni. Tehdy ještě s pod-
mínkou, že na něm budoucí majitel bude minimálně dvacet let poskyto-
vat sociální služby. A přestože zájemců bylo několik, do dražby s vyvo-
lávací cenou 24,2 milionu korun se nakonec nikdo z nich nepřihlásil.

Zastupitelstvo se proto rozhodlo pozemek prodat komerčně, nyní již bez 
podmínky provozovat zde službu sociálního charakteru. Případný kupec 
spolu s pozemkem odkoupí také projektovou dokumentaci, kterou si 
město před lety nechalo vypracovat pro dům s pečovatelskou službou. 

Zájemci o pozemek p. č. 3323/2 o výměře 4 285 m2 v k. ú. Poštorná 
najdou bližší informace o na úřední desce Městského úřadu Břeclav 
a na webových stránkách města (www. breclav.eu – Úřad – Informa-
ce – Úřední deska), případně lze informace získat na telefonním čísle 
519 311 296 – Alena Rosincová.

Město Břeclav nabízí ke koupi
jednotku č. 311/2 v domě Národních hrdinů 20 v Břeclavi, která 
zahrnuje byt a podíl o velikosti 76/692 na společných částech 
nemovité věci, na pozemku p. č. st. 526, jehož součástí je dům 
č. p. 311, vše v k. ú. Břeclav, a k jednotce přináležející podíly o veli-
kosti 76/692 na pozemcích p. č. 57/7 o výměře 55 m2, p. č. 61/4 
o výměře 26 m2, p. č. 5721/6 o výměře 17 m2, p. č. 5721/7 o výměře 
157 m2 a p. č. 5721/8 o výměře 26 m2, vše v k. ú. Břeclav, tvořící 
okolí bytového domu.

            

Informace o  nabízených nemovitých věcech jsou uvede-
ny na  úřední desce Městského úřadu Břeclav a  na  webových 
stránkách města (www.breclav.eu-Úřad-Informace-Úřední des-
ka), případně je lze získat na  telefonních číslech 519  311  380 
a 731 428 222 – Bc. Simona Michalovičová.

Prvním občánkem Břeclavi je 
v  letošním roce Nela Sedílková, 
která se narodila v  břeclavské 
nemocnici 2. 1. 2025. V  lednu ji 
i  její maminku Veroniku navštívil 
v porodnici starosta Břeclavi Sva-
topluk Pěček společně s radním 
Milanem Vojtou, ředitelem břec-
lavské nemocnice Petrem Baťkou 
a  jeho kolegy, náměstkem Rad-
kem Valečkem a primářkou gyne-

kologicko-porodního oddělení 
Jankou Bambasovou. „Nelince 
přeji do života hlavně pevné zdra-
ví a milující rodinu,“ popřál první-
mu občánkovi Břeclavi starosta 
města. První dítě, které se letos 
v břeclavské nemocnici narodilo, 
se shodou okolností jmenuje také 
Nela. 

(dav)

První byla Nela



Břeclavská Radnice

Město výraznou propagací 
zahájilo finančně velmi náklad-
nou rekonstrukci, jakou dosud 
město neřešilo. Nikdo asi nepo-
chybuje o nutnosti rekonstruk-
ce bazénu a  koupaliště. Ale 
musela být opravdu tak „velko-
lepá“? 

Problémem je její financování. 
Nemáme na  ni ani našetřeno 
a  dotace kryjí jen velmi malou 
část nákladů. A tak rekonstruk-
ci platíme převážně obrovským 
úvěrem, jaký dosud město také 
nemělo. Jsou to peníze, které 
budeme muset vrátit i  s úroky. 
Přitom nejde o  strategickou 
investici, jakou bylo např. odka-
nalizování Staré Břeclavi a s tím 
spojené provedení nových 
vozovek. Na  to jsme si kdysi 
brali také vysoký úvěr. 

Zatím je vše v pohodě - splátky 
úvěru a úroků nás začnou trá-
pit až v dalších letech a budou 
nás bolet. Kdo má hypotéku, ví, 
o  čem mluvím. Bude se ubírat 
z peněz na chybějící infrastruk-
turu, na údržbu veřejného pro-
storu atd. Město bude muset 
hledat rezervy (to se zatím 
nedaří) nebo řešit jiné příjmy (ale 
od koho?). 

Lidé se mě jako zastupitele pta-
jí na otázky, na které nedovedu 
přesně odpovědět. A  tak bych 
je raději tímto článkem předal 
panu starostovi a  poprosil ho, 
aby nám odpověděl  - např. 
v příští Radnici:

Pane starosto.

Proč potřebujeme vedle plavec-

kého bazénu ještě krytý velký 
rekreační bazén s tobogánem?

Proč potřebujeme další fitness 
a wellness, když ve městě je již 
několik privátních? Neohrozí se 
tím jejich existence? 

Jak bude regulováno parkování 
v lokalitě během roku s ohledem 
na  rezidenční zónu? Nové par-
kovací plochy u haly Lokomotivy 
jsou od vstupu do bazénu dost 
daleko. 

Jak vysoké budou roční náklady 
na energie, mzdy a další provoz 
bazénu s koupalištěm?

S  jak vysokou denní a  roční 
návštěvností se počítá v novém 
provozu a jaká návštěvnost byla 
dosud?

Jak vysoké bude vstupné 
do  provozů a  jaký očekáváte 
roční výnos ze vstupného event. 
z pronájmu některých provozů?

Jaká bude roční finanční bilan-
ce provozu bazénu, wellness 
a koupaliště?

Jak vysoké budou částky 
na splátky a úroky během násle-
dujících deseti let?

Jak dlouho se bude úvěr splá-
cet ?

Kolik zaplatíme na  úrocích při 
splácení úvěru?

Děkuji předem za odpovědi.

Luboš Krátký, 
zastupitel za Naši Břeclav

Historicky největší investice a úvěr

Příspěvky zastupitelských klubů

Rekonstrukce koupaliště a kry-
tého bazénu je dlouho pláno-
vanou investiční akcí. Studie 
nové podoby areálu vznikla již 
v  roce 2019, kdy bylo zřejmé, 
že ve  stávající podobě je jeho 
provoz neudržitelný. Projekt byl 
v  různých fázích jeho přípravy 
opakovaně diskutován s odbor-
níky, zastupiteli i veřejností. 

V  reakci na  příspěvek pana 
zastupitele Luboše Krátkého 
uvádím po  konzultaci s  odpo-
vědnými pracovníky některá 
fakta, která se rekonstrukce 
týkají.

•  Provozování plaveckého 
krytého bazénu vnímáme 
jako službu široké veřejnosti 
a  z  jejích požadavků v  čase 
vyplynula potřeba zřízení tzv. 
relaxačního bazénu s aktivní-
mi prvky, jako je vnitřní tobo-
gán, což už se stává stan-
dardem u  všech podobných 
projektů okresních a větších 
měst. Tato přidaná hodnota 
projektu umožní například 
rodinám s dětmi navštěvovat 
krytý bazén i  v  exponova-
ných časech, kdy je plavecký 

bazén obsazený sportovními 
spolky.

•  Zřízení komplexního wellness 
opět vychází z potřeb veřejnos-
ti, kdy ve stávajícím Saunovém 
světě čítajícím pouze dvě sau-
ny musíme z  důvodu velkého 
zájmu odmítat návštěvníky. 
Po  konzultacích s  provozova-
teli podobných wellness posta-
vených v  posledních dvou 
letech (například ve Znojmě či 
Kyjově) je zřejmé, že při nabídce 
komplexních služeb, mezi něž 
patří například saunové rituály, 
je provoz wellness ekonomic-
ky zajímavý. Spolu s  relaxač-
ním bazénem jsou to dvě části 
nového projektu, které mají 
ekonomickou návratnost.

•  Parkovací kapacity budou 
vybudováním nového parkovi-
ště na Veslařské ulici navýšeny 
o desítky míst. Plánujeme také 
částečnou rekonstrukci par-
koviště Za Bankou. Při vyšším 
tlaku na  parkování budeme 
směřovat vozy na  parkoviště 
u  bývalé tržnice. Naším cílem 
je ochránit obyvatele rodin-
ných domů v  lokalitě přileh-

lé ke  koupališti tak, aby měli 
v parkování přednost. V tom-
to směru budeme vycházet 
z doporučení Plánu udržitelné 
mobility města.

•  Náklady na  energie v  novém 
provozu, který je větší z pohle-
du vodní plochy a  wellness, 
očekáváme u plynu o cca 20 % 
nižší oproti stávajícímu stavu. 
U spotřeby elektrické energie 
dojde k  mírnému navýšení, 
které bude nicméně korigovat 
instalace fotovoltaiky, kogene-
rační jednotky a  trafostanice 
vysokého napětí. Návratnost 
těchto energetických opatření 
je stanovena cca za 6 let.

Mzdové náklady očekáváme 
v  podobné výši jako dosud. 
Na  jedné straně dojde ke  sní-
žení technických profesí vli-
vem automatizace technologie, 
na druhé ke zvýšení počtu pla-
včíků a obsluhy vlivem rozšíření 
vodní hladiny a wellness.

Provozní náklady by měly být 
standardní, snížené o velké opra-
vy, jež v posledních letech vyšly 
na jednotky milionů korun. Ušet-

říme také například na  dodáv-
kách chloru, který si budou 
v  areálu nově vyrábět sami 
v rámci dodané technologie.   

•  Za  rok 2024 byla návštěv-
nost krytého bazénu včetně 
saunového světa cca 56 tisíc 
návštěvníků a  letního koupa-
liště cca 48 tisíc návštěvníků. 
V  nových provozech počítá-
me se zvýšením návštěvnosti 
minimálně o 30 %. 

•  Co se týče budoucích cen 
vstupného, u okolních podob-
ných provozů ve  Znojmě, 
Kyjově či Hodoníně se ceny 
aktuálně pohybují u  dospělé-
ho cca 100 až 120 Kč za hodi-
nu plavání a  320 až 340 Kč 
za  návštěvu wellness. Náš 
předpoklad je, že se budeme 
za dva roky držet v podobných 
cenových hladinách s přihléd-
nutím k  aktuálním nákladům 
na energie a mzdy, výši inflace 
a podobně. Výnosy z pronájmu 
gastro provozů celého kom-
plexu budou nedílnou součás-
tí celkových výnosů a  budou 
předmětem výběrového řízení. 

Fakta k rekonstrukci koupaliště a krytého bazénu

pokračování na str. 7
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•  Po  dokončení rekonstrukce 
by se měl příspěvek města 
na provoz bazénu a koupaliště 
snížit o zhruba 25 %.

•  Je důležité zopakovat, že 
úvěr město nečerpá pouze 
na  rekonstrukci koupaliště 

a  krytého bazénu, ale rov-
něž na  již dokončené spor-
tovní hřiště u ZŠ Na Valtické 
a  na  probíhající rekonstruk-
ci Domova seniorů. Splát-
ky úvěru budou v  prvních 
deseti letech (2025 až 2034) 
činit 568 milionů Kč (splátky 
355 milionů, úroky 213 mili-

onů). Úroky jsou vypočteny 
z  načerpaného úvěru v  loň-
ském roce ve výši 118 milionů 
Kč a  předpokladu načerpání 
úvěru ve  dvou následujících 
letech – v roce 2025 je před-
poklad čerpání 382 milionů Kč 
a v roce 2026 jde o 200 milio-
nů Kč. Poslední splátka úvěru 

proběhne k  31. 3. 2043, při-
čemž celkové úroky mají činit 
276 milionů Kč. Po dokončení 
stavby chceme znovu jednat 
s bankou o možnosti přeúvě-
rování a tedy i snížení úroku.

Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi

Na  koupališti začala demoli-
ce. Po  téměř šedesáti letech 
dosloužilo a technické budovy 
jdou k zemi. Bagry se zakous-
ly také do  tobogánu, úhledně 
vyskládaná na  paletách pro 
případné další využití už je 
dlažba z chodníků. Rozebraná 
je také původní technologie 
v  podzemí krytého bazénu. 
Demoliční práce budou trvat 
ještě zhruba měsíc, pak se 
začne budovat plovárna nová. 

Velké bazény letního koupališ-
tě byly v provozu od roku 1968. 
Na dlouhá léta provozu koupa-
liště zavzpomínal při zahájení 
přestavby zakládající ředitel 
Terezy Břeclav Eduard Bartal. 
Do technických služeb, které se 
tehdy staraly o správu zařízení, 
nastoupil v osmdesátých letech. 

„Snažili jsme se tehdy o  rozší-
ření koupaliště. Mezi dnešním 
softballovým hřištěm a  koupa-
lištěm vznikla takzvaná opičí 
dráha, kterou využívali pohra-
ničníci z  vojenské posádky. 
Udělali jsme rekonstrukci roz-
vodů, opravili dlažby a začala se 
připravovat výstavba tobogánu, 
hřiště plážového volejbalu, dět-
ského brouzdaliště a  podobně. 
Koupaliště mívalo obrovskou 
návštěvnost. Denně to byly 
až čtyři tisíce lidí,“ vypravoval 
Eduard Bartal. 

Osobně byl také u  začátku 
stavby krytého bazénu, která 
odstartovala ještě před sameto-
vou revolucí. „Celá spodní stav-
ba se prováděla v akci Z. Když 
se po  revoluci začalo přemýš-
let o  tom, jak postupovat dál, 

dostala důvěru firma VHS Imos, 
která původní stavbu dokon-
čila,“ vzpomínal Eduard Bartál. 
Jak potvrdil, nebyl to vůbec 
jednoduchý úkol. „Koupaliště 
a krytý bazén jsou na navážce 
a  zároveň je tu vysoko spodní 
voda,“ poukazoval na překážky, 
se kterými se musela stavební 
firma poprat. A  nebyly to pře-
kážky jediné. „Dlouho jsme měli 
problém nastavit správně tech-
nologii na  úpravu pitné vody. 
Hygienici nám provoz bazénu 
nechtěli povolit. Celá techno-
logie se proto rekonstruovala. 
Starala se o to německá firma, 
která se specializovala na úpra-
vu vody pro zdravotnická zaří-
zení a  nemocnice,“ vysvětloval 
pamětník. Problémy s  parame-
try vody ale přetrvávaly. „Jak 
říkal tehdejší projektant, voda 

se dala pít, ale nesmělo se v ní 
koupat,“ poukázal na  paradox, 
kvůli němuž byl krytý bazén 
čtyři roky pouze ve zkušebním 
provozu. Kolaudace se dočkal 
až v roce 1998.

Po  více než čtvrtstoletí provozu 
potřebuje krytý bazén význam-
nou rekonstrukci, stejně jako areál 
venkovního koupaliště. Podle har-
monogramu by se lidé na zmoder-
nizovaném letním koupališti mohli 
koupat v  červenci roku 2026. 
Ke znovuotevření krytého bazénu 
by mělo dojít o dva měsíce později, 
tedy v září 2026. 

Jak bude po rekonstrukci koupali-
ště a krytý bazén vypadat, můžete 
vidět na přiložené vizualizaci

(sol, foto dav)

Břeclavané budou mít moderní 
koupaliště a krytý bazén

pokračování ze str. 6



Břeclavská Radnice

Pusťte si aktuální reportáže z Břeclavi
Kabelovou televizi BV1 
si můžete pustit i na internetu. 
A to na webové adrese: 
1url.cz/@bv1_yt
nebo naskenujte QR kód

Nemocnice Břeclav patří beze-
sporu mezi největší zaměst-
navatele v  Břeclavi i  širokém 
okolí. Je spádovým zdravot-
nickým zařízením pro více než 
130 tisíc obyvatel celého regi-
onu a nedílnou součástí města 
Břeclav, s jehož vedením úzce 
spolupracuje. 

V  letošním roce investuje 
nemocnice díky podpoře své-
ho zřizovatele, kterým je Jiho-
moravský kraj, do  svého roz-
voje stovky milionů korun. Už 
v polovině roku se otevře zcela 
nový stravovací provoz a v sou-
časné chvíli se začíná se stav-
bou urgentního příjmu. Jaký byl 
minulý rok a co nemocnici čeká 
letos, nám pověděl ředitel Petr 
Baťka. 

Pane řediteli. Rok 2024 byl 
po mnoha letech takový klidněj-
ší, je to tak?
Ano. Nechci to úplně zakřiknout, 
ale po pandemii Covid-19 a tor-
nádu jsme loňský rok měli klid-
nější. I  když na  podzim hrozila 
velká voda, nakonec vše dobře 
dopadlo a je vidět, že i když leží 
nemocnice níže, správná mani-
pulace toku nás dokáže ochrá-
nit. Byli jsme nicméně připrave-
ní. Je to i na dobrém a sehraném 
týmu, který v nemocnici máme.

Jak vypadal uplynulý rok 
z pohledu ředitele nemocnice?
Nebyl to špatný rok. Přivítali 
jsme nové primáře, lékaři s nelé-
kařským zdravotnickým perso-
nálem a všichni ostatní zaměst-
nanci se postarali o desetitisíce 
pacientů na  lůžkových odděle-
ních i  ambulancích. Kontinuál-
ně probíhá odborné vzdělávání 

personálu. Nemocnice obhájila 
všechny potřebné akreditace. 
Také jsme hodně investovali 
a opravovali

Zmíníte ty největší investice?
Největší investice šla do rekon-
strukce stravovacího provozu, 
který opět otevřeme v polovině 
roku. Ale myslím, že pacientů 
se to dotklo jen minimálně. Pak 
jsou investice, které nejsou moc 
vidět, ale pro chod nemocnice 
jsou nezbytné. Například výmě-
na potrubí. Vyměnili jsme také 
staré výtahy. Ke konci roku jsme 
ještě stihli vyasfaltovat část sil-
nic v areálu.

Také jste vyměnili matrace 
a postele…
Ano. Tady byla úzká spolupráce 
s  městem Břeclav a  Jihomo-
ravským krajem. Díky městu 
jsme vyměnili staré matrace. 
Ono se to nezdá, ale matrace 
v  nemocnici vlastně používáte 
24/7, tedy jejich životnost je 
mnohem nižší. A když už musíte 
v nemocnici ležet, je příjemnější, 
pokud nejsou proleželé. Kraj při-
spěl na výměnu postelí, matrací 
a  stolků. Pomáhá to i  našemu 
personálu.

A co plánujete na letošní rok?
Čeká nás toho, co se týče inves-
tic, opět hodně. Kromě dokon-
čení stravovacího provozu to 
bude hlavně stavba nového níz-
koprahového urgentního příjmu. 
A  to v  místech dnešní chirur-
gické ambulance a LSPP. Když 
jsem se díval na statistiky, roč-
ně nám s  akutním problémem 
do nemocnice přichází 30 tisíc 
pacientů. Chceme je soustředit 
do jednoho místa, bude to kom-

fortnější nejen pro pacienty, ale 
i pro naše zaměstnance.

Také jsme získali peníze 
na  rekonstrukce sociálních 
zařízení na  lůžkových oddělení. 
A novinkou, sice malou, ale vel-

mi příjemnou pro rodící mamin-
ky, je pořízení porodního gauče. 
Je to další novinka na  našem 
gynekologicko-porodnickém 
oddělení. 

(ewi)

Rozvoj a investice břeclavské nemocnice 
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Nadační fond města Břeclav 
zahajuje svoji činnost. Žádos-
ti o  příspěvek z  tohoto fondu 
bude možné podávat od  1. 2. 
do 28. 2. 2025! Fond, který ofici-
álně vznikl na počátku letošní-
ho roku, pomůže dětem z rodin 
v  nepříznivé finanční situaci, 
aby mohly rozvíjet svůj talent. 

Veškeré informace o tom, komu 
je pomoc určena, jaké je třeba 
splnit podmínky a  co přiložit 
k žádosti, najdete na webu:

https://breclav.eu/nadacni-fon-
d-mesta-breclav

V nadačním fondu jsou sdruže-
né peníze města, břeclavských 
firem i  dalších dárců. Fond má 
za cíl pomoci zejména talento-
vaným dětem ve chvíli, kdy by se 
museli vzdát svých nadějí kvůli 
finanční situaci rodiny. Pod-
porovat bude děti, mladistvé 
a  rané dospělé do 26 let věku. 
Zejména ty z  problematických 
poměrů, kterým nepříznivá soci-

ální situace nebo jejich zdra-
votní stav neumožňuje rozvíjet 
intelektuální, sportovní, hudební 
či umělecký talent. 

Příspěvek může jít na  pomůc-
ky, poplatky na kurz či kroužek, 
úhradu poplatků na školní dru-
žinu, školních obědů, internátu 
nebo koleje, úhradu nákladů 
s  dojížděním, náklady spojené 
se školními akcemi nebo další 
vzdělání formou stipendia. 

O přidělení a výši nadačního pří-
spěvku rozhoduje sedmičlenná 
správní rada nadačního fondu. 
Ta je složená z dárců, zástupců 
organizací věnujících se práci 
z dětmi a politické reprezenta-
ce města.

Jedno dítě může dostat maxi-
málně deset tisíc korun na školní 
rok. Podmínkou pro přidělení pří-
spěvku z nadace bude mimo jiné 
bezproblémová školní docházka. 

(sol)

Symbolický šek na  více než 40 
tisíc korun předalo na konci ledna 
vedení města Břeclavi jedenác-
tiletému Břeclavanovi Dominiku 
Servitovi, který se narodil s  roz-
štěpem páteře a  hydrocefalem, 
tedy chorobným městnáním 
mozkomíšního moku v  mozku 
a potýká se také s Diabetes typu 

1 a celiakií. Peníze, které zástupci 
břeclavské radnice vybrali před 
Vánocemi na tradičním Starosto-
vě svařáku, Dominikovi pomohou 
uhradit potřebný rehabilitační 
pobyt. Děkujeme všem, kteří svým 
příspěvkem pomohli. 

(dav)

Nadační fond města 
přijme první žádosti

Přes 40 tisíc  
na dobrou věc

Rovných 63 akcí je v  letoš-
ním roce v  plánu v  Kulturním 
domě Delta. Čtyřicítka z nich 
je kulturních, zbylou část tvoří 
výstavy, prodejní akce a festi-
valy. Mimořádně úspěšná byla 
například nedávná Carp Show 
Moravia, kterou navštívily tak-
řka tři tisíce lidí..

„Kulturní dům se nadechl. Vní-
máme to velmi pozitivně. Zdejší 
divadelní sál má unikátní akus-
tiku a  díky jeho velké kapaci-
tě se daří domlouvat do  něj 
vystoupení velkých jmen čes-
kého šoubyznysu, jako jsou 
Lucie Bílá, Marie Rottrová, 
kapela Čechomor, Karel Šíp, 
Miroslav Donutil a  další,“ těší 
místostarostu pro oblast kul-
tury Petra Vlasáka.

Plány na nadcházející dva roky 
přiblížil majitel objektu Bohu-
mil Vavříček a  nový správce 
Ondřej Musil vedení města, 
které pozval na  prohlídku 
kulturního domu i  jeho záze-
mí. V  roce 2027 chce majitel 
kulturního domu zahájit roz-
sáhlou rekonstrukci objektu 
a  jeho přeměnu v polyfunkční 
objekt, který skloubí komerční 
využití s kulturou. I do té doby 
se bude stále pracovat na zvý-
šení komfortu pro návštěvní-
ky. Taneční sál se po  plesové 
sezóně dočká renovace par-
ket a  v  divadelním sále dojde 
na  výměnu koberce. Velké 
vylepšení má za  sebou už 
například systém vytápění či 
sociální zázemí. 

(sol, foto dav)

Kulturní dům Delta chystá 
na letošek přes šedesát akcí
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Ve stejné odborné učebně jako 
dnešní školáci, se učili mož-
ná už jejich rodiče. Už brzy ale 
na místě tříd z osmdesátých či 
devadesátých let budou učebny 
zbrusu nové, moderní a  odpo-
vídající podmínkám pro vzdělá-
vání v 21. století. A to díky více 
než pěti milionů korun z evrop-
ských i  státních peněz, které 
míří do dvou břeclavských škol. 
Děti ze Základní školy Na  Val-
tické se dočkají nové učebny 
fyziky a  chemie za  3,5 milionu 
korun, ty ze Slovácké učebny 
fyziky za 2 miliony. Nové učeb-
ny budou vybaveny moderními 
technologiemi, které podporují 
interaktivní a názornou výuku. 

Na  oba projekty se prostřed-
nictvím Místní akční skupiny 
Lednicko-valtický areál poda-
řilo získat dotace, které pokryjí 
95 procent nákladů. Město tak 
bude muset dofinancovat jen 

pětiprocentní podíl. „Pět milionů 
korun, které díky zisku dotace 
ušetříme, teď můžeme vložit 
do  dalšího rozvoje a  vybave-
ní škol,“ těší místostarostu pro 
školství Petra Vlasáka. „Postup-
ně se snažíme do škol investo-
vat tak, aby všechny břeclavské 
školy měly pro vzdělávání dětí 
stejné podmínky. Pro letošní 
rok máme spolu s  řediteli škol 
ještě řadu plánů na  moder-
nizaci odborného vzdělávání. 
Například na  Kupkově se děti 
dočkají nové učebny chemie, 
rádi bychom letos postavili také 
alespoň jednu venkovní učebnu,“ 
naznačil místostarosta. Venkovní 
učebny Archimedes, které jsou 
plné moderních technologií, plá-
nuje město pro základní školy 
Kpt. Nálepky a Kupkova. Každá 
z nich má být v hodnotě kolem 
čtyř milionů korun. 

(sol)

Pět milionů na učebny

S rostoucím počtem hrozeb se 
bezpečnost dětí a zaměstnanců 
mateřských škol stává prioritou. 
Mateřská škola Okružní v Poš-
torné proto uspořádala intenziv-
ní školení zaměřené na prevenci 
a  správné reakce v  krizových 
situacích.

Zaměstnanci získali praktic-
ké dovednosti pro identifikaci 
rizik, evakuaci a  ochranu dětí 
v  ohrožení. Školení se zaměři-
lo na  moderní přístupy, které 
pomohou vytvořit bezpečněj-
ší prostředí nejen v  této, ale 
i v dalších školkách v regionu.

Děti se s  pravidly bezpečnos-
ti seznámily prostřednictvím 
pohádky, která jim zábavným 
a srozumitelným způsobem při-
blížila, jak se zachovat v různých 
situacích. Tento přístup se uká-
zal jako velmi efektivní – děti si 
pokyny lépe pamatují díky zapo-
jení do příběhu.

Zajištění bezpečnosti je klíčem 
k  ochraně těch nejzranitelněj-
ších, a  díky těmto aktivitám 
jsme na  krizové situace lépe 
připraveni. 

(mn)

Bezpečnost v mateřinkách

Sedmdesát šest nových stromů 
nasázely koncem roku Technické 
služby do  ulic Břeclavi. Vzaly si 
k tomu zdatné pomocníky. Školáci 
ze Základní školy Kupkova se cho-
pili rýčů a  zahradnických nůžek, 
aby pomohli dosadit nové stromy 
do lipové aleje na ulici Národních 
Hrdinů, tedy jen kousek od jejich 
školní budovy. 

Školáci vlastnoručně vykopali výsad-
bovou jámu, stromkům pod dohle-
dem odborníků zastřihli větve, ošetřili 
kořeny a vysazenému stromu zajistili 
oporu v podobě opěrné konstrukce. 

Nově vysázené stromy mohou 
Břeclavané spatřit ve  všech 
částech Břeclavi. Nahrazu-
jí stromy, které uhynuly, nebo 
musely být z  bezpečnostních 
a  zdravotních příčin pokáceny. 
Stromům se Technické služby 
intenzivně věnují. V  loňském 
roce nechaly zpracovat den-
drologický průzkum stromů 
v centru města a také ve Staré 
Břeclavi. Dohromady odborní-

ci detailně prověřili kondici už 
téměř dvou tisíc stromů. 

V centru města šlo o 420 stromů, 
z nichž dvacet by mělo být odstra-
něno, ve  Staré Břeclavi prohlédl 
dendrolog 1 500 stromů a zhruba 
padesátku z nich navrhl pokácet. 
Koncem loňského roku proběh-
lo zaměření a  příprava podkladů 
k žádostem o kácení, které musí 
schválit odbor stavební a životního 
prostředí městského úřadu. Kácení 
proběhne až po schválení žádosti, 
buďto do konce března letošního 
roku, případně až po konci vege-
tačního období, tedy po 1. listopa-
du roku 2025. 

Náhradní výsadba, kterou u kon-
krétních stromů odborníci z měst-
ského úřadu navrhují, pak bude 
následovat během tří let. Zároveň 
dojde také na další dendrologické 
posudky. Specializovaná firma se 
bude letos zabývat také stromy 
v Poštorné a Charvátské Nové Vsi. 

(sol, foto dav)

Školáci sadili lípy

V  lednu se v břeclavském Domě 
školství uskutečnil 1. ročník oblast-
ní pěvecké soutěže základních škol 
zřízených podle § 16 odst. 9 škol-
ského zákona. Akce s názvem „Zpí-
vá celá škola 2025“, kterou organi-
zovala Mateřská a základní škola 
Herbenova, přinesla radost, zpěv 
a mimořádnou atmosféru, na niž 
budou všichni zúčastnění dlou-
ho vzpomínat. Žáci se představili 
v pěti kategoriích – od sólových 
vystoupení až po pěvecké skupi-
ny. Pečlivá příprava, kterou žákům 
věnovali pedagogové, se odrazila 
na vysoké úrovni všech vystoupe-
ní. Na pódiu zazněly písně s hudeb-

ním doprovodem, instrumentálním 
provedením i čistě a cappella. 

Soutěž obohatil školní hudeb-
ně-dramatický kroužek, který 
zpestřil program mimo soutěž-
ní klání. Odborná porota, slo-
žená z  významných hudební-
ků a  zástupců města Břeclavi, 
hodnotila výkony se zaměřením 
na zpěv, projev i celkovou sou-
hru. Vybrat vítěze nebylo jedno-
duché, protože všechna vystou-
pení byla provázena nadšením 
a  srdcem, které žáci do  svých 
výkonů vložili. 

(jk)

Zpívá celá škola
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Od  února 2025 otvírá Centrum 
pro rodinu Máte na víc svou další 
kapitolu na nové adrese – v upra-
vených prostorách poštorenské 
fary. Tato změna centru umožní 
pořádat ještě více aktivit a  akcí, 
které jsou určeny pro všech-
ny generace – od  batolátek až 
po seniory.

Centrum není jen místem pro děti 
se specifickými potřebami, ale 
pro každého, kdo hledá podporu, 
inspiraci nebo prostor ke  sdíle-
ní a setkávání. Ať už jde o rodinu 
s  malými dětmi, dospělé hleda-
jící možnosti, jak skloubit práci 
s osobním životem, nebo seniory, 
kteří chtějí zůstat aktivní – dveře 
jsou otevřené všem.

„Chceme, aby to bylo místo, kde 
se lidé všech věkových kategorií 
budou cítit vítaní a budou mít mož-
nost rozšířit své vědomosti, sdílet 
zkušenosti, navázat nové sociální 
kontakty a  trávit smysluplný čas. 
Od minulého roku jsme součástí 

Sítě pro rodinu, což nám přináší 
nové možnosti, jak podporovat 
naše aktivity a poskytovat rodinám 
ještě větší podporu,“ říká ředitelka 
centra Monika Náplavová.

Tento krok by nebyl možný bez 
podpory Římskokatolické farnos-
ti Břeclav-Poštorná a  Biskupství 
brněnského, které nabídlo prosto-
ry fary k tomu, aby mohly sloužit 
celé komunitě.

21. února 2025 se v  kostele 
Navštívení Panny Marie v  Poš-
torné uskuteční koncert, který je 
oslavou tříletého působení Centra 
pro rodinu Máte na víc v Břeclavi, 
ale i pozvánkou pro všechny, kdo 
chtějí být součástí komunity, která 
věří, že každý má na víc.

Pro více informací sledujte webo-
vé stránky www.matenavic.com 
nebo Facebook centra, kde najde-
te všechny aktuální informace 
o probíhajících akcích a aktivitách. 

(lč)

Centrum pro rodinu ve faře

Písmena K+M+B+ se objevila v led-
nu na  nejedněch břeclavských 
dveřích. Koledníčci Tříkrálové sbír-
ky se do ulic vydávají už čtvrt sto-
letí, aby poprosili o dar pro potřeb-
né. Do  zapečetěných kasiček 
Břeclavané v  letošním roce vložili 
225 054 korun. Ve srovnání s loň-
ským rokem, kdy vybraná částka 
činila necelých 193 tisíc korun, tak 
byli letos výrazně štědřejší. 

Město Břeclav podpořilo sbírku 
pětitisícovou částkou. 

Výtěžek z  Tříkrálové sbírky 

půjde zejména na  místní pro-
jekty. Nejvyšší částku chce 
Oblastní charita Břeclav vložit 
do  rozvoje a  činnosti Charitní 
záchranné sítě, jež je unikátním 
charitním projektem. Mohou se 
na ni obrátit lidé, kteří se násled-
kem různých životních situací 
ocitli v  nouzi, ale nevztahuje 
se na  ně v  ten daný moment 
pomoc jiné existující služby či 
instituce a oni nevědí, na koho 
se mohou obrátit, nebo neumějí 
svoji situaci sami řešit.

 (sol, foto dav)

Břeclavané darovali přes 225 tisíc

Na křídlech tažných ptáků k vám přilétá zbrusu nová 
monografie – Pod paží tisknu křídla o malíři jižní Moravy 
Antonínu Vojtkovi. Obsáhlá publikace mapuje téměř 
století plné proměn a vypráví příběh malíře i jeho krajiny 
na pozadí historických kontextů. Kniha završuje nabitý 
narozeninový rok plný výstav a akcí k oslavě životního 
jubilea umělce. Na monografii se intenzivně pracovalo 

již od roku 2021 a moc se tedy těšíme na to vám jim představit. Na své 
si přijde každý, koho zajímá tvorba Antonína Vojtka. Publikace se 
neskládá pouze z odborných textů Julie Vojtkové, ale též z příběhů 
Antonína Vojtka, jeho poezie, textů dalších přispěvatelů a přirozeně 
velkého zastoupení umělcového výtvarného díla. Knihu si můžete 
zakoupit v Galerii 99, na e-shopu www.vojtek-av.com a též v břeclav-
ském Kanzelsbergeru. Přejeme vám příjemné čtení, kterému si můžete 
též uvařit šálek našeho limitovaného čaje Malířův šálek inspirace.

Otevřeno: úterý až pátek od 14.00 do 17.00 hodin, případně po tele-
fonické domluvě kdykoliv- 723 887 977. Galerie AV na ul. J. Moláka 
na zazvonění nebo na telefon. Novinky sledujte na www.vojtek-av.
com nebo na Facebooku.

Galerie 99 v roce 2025
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V muzeu pod vodárnou ožije Malý 
princ Elišky Podzimkové. Klasika 
ve výjimečné úpravě s foto ilust-
racemi Elišky Podzimkové.

Kdo by neznal příběh Malého prince, 
který napsal Antoine de Saint-Exu-
péry a poprvé vyšel v roce 1943. Toto 
dílo patří mezi nejmilovanější knihy 
na světě. Na první pohled se jedná 
o  jednoduchý pohádkový příběh 
o chlapci, který cestuje z jedné pla-
nety na druhou a potkává rozmanité 
postavy. Pod jeho povrchem se však 
skrývá hluboké filozofické poselství 
o  lásce, přátelství, smyslu života 
a podstatě lidské existence

Eliška Podzimková ztvárnila tento 
nadčasový příběh způsobem, který 
kombinuje její vlastní umělecký styl 
s hlubokým porozuměním a respek-
tem k původnímu dílu, čímž vytváří 
nový prostor pro diváky, aby si příběh 
prožili vlastními smysly. A tuto mož-
nost budou mít návštěvníci muzea 
pod vodárnou až do  27. 4. 2025.  
„Jako muzeum, které se věnuje kul-
turnímu a  uměleckému vzdělávání, 
jsme chtěli nabídnout návštěvníkům 
zážitek, který nejen obohatí jejich 
pohled na svět, ale také je přivede 
k zamyšlení nad tím, co je skutečně 
důležité v  životě – láska, přátelství 
a  zodpovědnost. Výstava Elišky 

Podzimkové přináší unikátní vizuál-
ní interpretaci tohoto příběhu, která 
kombinuje moderní umění a  tradič-
ní hodnoty, a  to vše v  interaktivní 
podobě,“ vysvětluje Silvie Vymyslická 
z břeclavského muzea. 

Výstava Malý princ Elišky Podzimko-
vé je skutečně vhodná pro všechny 
generace, což z ní činí ideální zážitek 
pro rodiny, školy, seniory i jednotlivce. 
„MMG Břeclav připravilo k této výsta-
vě několik specifických aktivit a pro-
gram pro školy, které podpoří výuku, 
zábavu a hlubší pochopení výstavy,“ 
doplňuje kolegyni ředitel břeclavské-
ho muzea Petr Dlouhý.  

Výstava je také specifická oživlými 
obrázky díky programu Artivive, který 
přináší unikátní zážitek pro návštěv-
níky. Tento program umožňuje přidat 
do tradičního umění interaktivní roz-
měr a oživuje statické ilustrace.  „Pro 
maximální zážitek doporučujeme, 
aby si návštěvníci aplikaci Artivive 
zdarma stáhli před návštěvou výsta-
vy. Stažení aplikace umožní plně 
interagovat s oživlými obrázky a zažít 
tak příběh Malého prince v pohybli-
vých a dynamických podobách. Díky 
této aplikaci ožívají postavy a scény 
z výstavy přímo před očima návštěv-
níků,“ dodává Petr Dlouhý. 

(mmg)

Malý princ v muzeu
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Nepřišla vám Radnice?
Pokud vám kdykoliv do schránky  

nepřijde zpravodaj Radnice,
reklamujte prosím jeho nedoručení 

na e-mailu: david.mahovsky@breclav.eu. 
Roznášku zpravodaje Radnice provádí 

Česká pošta, u které budeme nedoručení 
neprodleně reklamovat. 

Při reklamaci prosím uveďte název ulice 
a číslo domu, kam Radnice nebyla doručena. 

V lednu vyhlásil cyklistický oddíl 
Sportcomplex výsledky celoroč-
ního klání o nejlepšího cyklistu 
Břeclavska. Nejvíce bodů získa-
la a Královnou cyklistiky za rok 
2024 se stala Lucie Kondllová, 
úřadující žákovská mistryně 
republiky v  keirinu. Na  druhé 
příčce se umístila Beáta Herma-
nová, na třetím Natálie Němco-
vá, na dalších dvou příčkách se 
umístily sestry Adéla a Veronika 
Jadrné. 

Konkurence byla letos obrov-

ská, protože sezona 2024 byla 
pro skvěle fungující břeclavský 
oddíl opět nadmíru úspěšná. 
Celkem cyklisté a  cyklistky 
z Břeclavi stanuli více než 300 
krát na  stupních vítězů! Hned 
pět děvčat získalo v oddílovém 
hodnocení více jak 1 000 bodů 
a  získaly také titul mistryně 
republiky. Výborně funguje také 
cyklokroužek pro nejmenší děti, 
takže o budoucnost břeclavské 
cyklistiky je postaráno. 

(juh)

Královnou je Kondllová
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